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Firmaidræt udkommer 10 gange 
årligt. Juli og december måneder 
er undtaget. Oplag: 10.500.

De i artiklerne fremførte syns
punkter er forfatternes og deles 
ikke nødvendigvis af Dansk 
Firmaidrætsforbund. 
Redaktionen forbeholder sig 
ret til at redigere og forkorte 
artikler og indlæg.

34. årgang, nr. 9. September 
1991. Næste nummer udkom
mer den 22. oktober 1991. 
Deadline for tekst og annoncer: 
Torsdag den 3. oktober 1991. 
Eftertryk med tydelig kildean
givelse tilladt.

Produktion og tryk:
Svendborgtryk 
Box 26
Ryttermarken 17 A 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 21 01 05

Forsiden:
Interessen for Danmark-Stafet- 
ten har bredt sig, så der i løbet 
af denne sommer har været 
løbet i 8 byer. I Viborg kunne 
man notere sig en ny deltager
rekord med 160 hold og over 
600 løbere.
Foto: Jørgen Pedersen.

Det store spring
I disse dage er det nøjagtigt ét år siden, styrelsen nedsatte en struktur

gruppe til at vurdere forbundets organisation og opbygning. Det skete 
med baggrund i talrige opfordringer fra flere sider, og gruppens arbejde 
blev indledt med en gennemgribende analyse af hele indholdet i Blå og 
Rød håndbog.

17 år har den nuværende struktur kunnet holde stand overfor skif
tende vejrlig af både organisatorisk og politisk karakter. Udviklingen i 
den danske foreningsverden flyder ikke i en jævn strøm, men har det ind 
imellem med at komme i små hurtige spring, eller engang imellem i ge
valdige hop. Senest set med den forestående fusion mellem de to folke
lige organisationer næste år.

Udviklingen nødvendiggør en organisation med kortest mulig vej for 
kommunikations- og beslutningsprocesser. Det har været strukturgrup
pens mål at fremme dette, samt at få en klar fordeling af kompetance- og 
beføjelsesområder i forbundet.

Materialet, der skal stå sin prøve på repræsentantskabsmødet til no
vember, indeholder en væsentlig modernisering og decentralisering af 
forbundet, hvor beslutninger og ansvar i højere grad bliver lagt ud til ud
valgene. Formandsmødet i april bliver markant opprioriteret, der skal 
være større frihed til kredsene og tilskudreglerne gøres mere smidige.

Når strukturmaterialet inden længe sendes ud til deltagerne i repræs
entantskabsmødet, har det været snart hele vejen rundt til høring i alle 
hjørner af forbundet, og det er strukturgruppens håb, at repræsentant
skabsmødet vil tage imod de nye tanker, så vi kan tage det store spring 
videre frem.

Jan G rums trup 
Forbundskonsulent.

Sommerlandsstævnet i håndbold og fodbold blev afviklet i Slagelse, hvor man også forsøgte 
at puste nyt liv i Idrætsmærket, ved at invitere boldspillerne til at tage Idrætsmærket ind imellem 
kampene på banen. Foto. Niels Nyholm.
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Firmaidræt fer alle

På de kommende sekti
onsårsmøder i Idrætsafdelin
gen (IA) den 21. september, 
er der lagt op til debat. Skal 
firmaidræt være for alle, el
ler skal man udelukke nogen 
på grund af alder eller dyg
tighed.

Fra Landsdel Syd er der 
fremkommet to forslag om
kring deltagelse i kreds- og 
landsstævner. I det ene fo
reslås en ophævelse af al
dersbegrænsningerne, såle
des at børn helt ned til 5 år 
kan deltage. I det andet for
slag ønsker man en op
hævelse af den regel i fælles
bestemmelserne, der 
udelukker elitespillere fra 
deltagelse i kreds- og lands
stævner.

Familieidræt
Forbundskonsulent for 
Landsdel Syd, Jan Steffen
sen, giver forslagene disse 
ord med på vejen:

- Hvis DFIF virkelig me
ner noget med familieidræt, 
må vi ikke have en aldersbe
grænsning til vores kreds- og 
landsstævner. Forbundets 
nye struktur lægger op til, at 
den enkelte sektion admini
strerer reglerne, og vi har 
sat de 5 år som en slags 
prøveballon og provokation. 
I første omgang for at gøre 
idrætssektionerne opmærk
somme på, at hvis alders

grænserne bliver fjernet fra 
fællesbestemmelserne på re
præsentantskabsmødet til 
november, må idrætssektio
nerne indføre deres egne al
dersgrænser nu, og en 
grænse kunne være 5 år. Min 
personlig opfattelse er dog, 
at en naturlig aldersgrænse 
vil være 10-12 år, siger Jan 
Steffensen.

Skal eliten med?
Landsdel Syd foreslår 

desuden, at man fjerner be
stemmelsen i § 8 H, der ude
lukker divisions- og lands
holdsspillere fra kreds- og 
landsstævnerne.

- Et argument for afskaf
felsen af den regel er, at 
alle, også elitespillere, skal 
have mulighed for at være 
med i firmaidrættens stæv
ner. I de tilfælde, at der til
melder sig elitespillere, må 
man lave en ekstra række, 
siger Jan Steffensen.

Modstanderne imod flere 
rækker mener, at det vil 
sprænge tidsrammen for 
stævnernes gennemførelse, 
men en løsning på det pro
blem kunne være at afskaffe 
den frie tilmelding.

Urealistisk forslag
Forud for sektionsårsmø

derne har formanden for Id
rætsafdelingen, Hans Erik 
Jørgensen denne kommen

tar til forslagene:
- Det er naturligvis fuld

stændigt urealistisk at ved
tage en aldersgrænse på blot 
5 år. Idrætsafdelingen er 
klar over, at forslaget fra 
Landsdel Syd er ment som 
en provokation, og jeg tviv
ler på at nogle af idrætssek
tionerne vil vedtage den al
dersgrænse, men vi bliver 
nødt til at handle nu. Kom- 
petancen ligger hos den en
kelte sektion, derfor skal de 
tage stilling på dette års
møde.

- Jeg vil tro, at grænserne 
bliver meget forskellige. I 
håndbold og fodbold vil man 
nok holde fast ved de 16 år, 
men intet forhindrer eksem
pelvis bordtennis, bowling 
og dart i, at have væsentlig 
lavere aldersgrænser på 10- 
12 år.

- løvrigt mener jeg ikke, 
at der er ret mange aktive, 
der er tilhængere af at gøre 
landsstævnerne til en famili
eudflugt. Det er mere en ud
flugt, hvor det handler om 
socialt samvær med hold
kammeraterne. Det er 
ihvertfald de signaler vi får, 
siger Hans Erik Jørgensen.

Breddeidrætten 
skal fremmes

- Med hensyn til fællesbe
stemmelsernes § 8 H, der 
udelukker landsholds- og di-

Skal hele familien have mulig
hed for at deltage i kreds- og 
landsstævner, og skal man 
udelukke nogen, fordi de er 
for dygtige til en idrætsgren? 
Disse to spørgsmål afgøres på  
de kommende årsmøder i 
idrætsafdelingen. Foto. -jt.

visionsspillere, tror jeg ikke 
reglen bliver fjernet, siger 
Hans Erik Jørgensen.

- 1 den form som lands
stævnerne kører i nu, kan 
der ikke deltage flere. Hvis 
vi opretter en eliterække, 
må vi begrænse deltageran
tallet i de andre rækker, og 
det kan da vist ikke være 
meningen, eftersom vi går 
ind for breddeidrætten, slut
ter Hans Erik Jørgensen.

Konkurrencemomentet
Idrætsafdelingens sekre

tær, Kim T. Jensen, er ikke 
enig heri, og peger bl.a. på, 
at der også i firmaidræt er et 
konkurrencemoment, man 
ikke må underkende.

- Uanset hvilket niveau 
man er på, så er det nu en
gang sådan, at de fleste 
idrætsudøvere gerne vil 
vinde, uanset om det hedder 
firmaidræt eller ej. Jeg ser 
ingen fare ved at lade elit
espillere deltage i vore 
landsstævner. Det er jo 
egentlig forkert at udelukke 
nogle fra at deltage, bare 
fordi de er bedre til en sport 
end andre. Der kan selvføl
gelig være et problem i fod
bold og håndbold, hvor der 
ingen klassificering er. Så 
netop i de to idrætsgrene vil 
det nok ikke være hensigts
mæssigt at lade eliten del
tage. I de andre idrætsgrene 
kan man jo blot lave en ka
tegori for eliten.

- Derfor er det også vig
tigt at få kompetancen ud i 
de enkelte sektioner der har 
ekspertisen og kan afgøre, 
om der er ressourcer til flere 
rækker, siger Kim T. Jensen.

■jt-
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Landsstævne häi

Iteslg*

Ved landsstævnet i fodbold var 
det sportslige niveau højt med 
mange jævnbyrdige kampe. 
Man skulle igennem ikke færre 
end 163 kampe inden lands
stævnevinderne i de 8 rækker 
var fundet.
Foto. Niels Nyholm.
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Vejret har ved sommer- 
landsstævnerne et stort ord 
at skulle have sagt. Er det 
solskin er det et godt lands
stævne, regnvejr er øde
læggende for det sportslige 
udbytte, og lægger en natur
lig dæmper på stemningen.

På trods af at vejrprofe
terne havde lovet kulde og 
fugtigt vejr i weekenden, 
var det kun til aftenfesten, 
at deltagerne blev fugtige, 
og det var selvforskyldt. 
Vejrguderne viste sig fra 
den bedste side, således at 
stævnet fik et sportsligt fint 
forløb, og der var rig lejlig

hed til at hygge sig, se på 
spillet og nyde de medbragte 
forfriskninger.

Fint baneanlæg
Det var et flot syn, at se 

de mange idrætsfolk boltre 
sig på Frederikshøj banean
læg, der dannede rammen 
om de sportslige aktiviteter. 
Stævnet blev afviklet på tre 
11-mands baner, seks 7- 
mands baner og syv 5-mands 
baner, og det var en stor for
del at banerne lå umiddel
bart ved siden af hinanden. 
Det gav landsstævnet en fin 
helhed, og gjorde det lettere

at følge med i de mange 
kampe.

Sektionsleder for DFIF’s 
fodboldsektion Poul Erik 
Andersen, havde således 
kun lovord at sige om arran
gementet.

- Der var meget fine 
baneforhold i Slagelse, og 
hos fodbolden forløb alt til
fredsstillende, sagde en til
freds Poul Erik Andersen, 
der sammen med sektions
medlemmerne, Hans Erik

Jørgensen og Svend Åge 
Bødker, med tilfredshed 
kunne konstatere, at mix- 
fodbold nu kører virkelig 
godt.

- Det sportslige niveau 
var særdeles pænt, sagde 
Poul Erik Andersen. Det er 
tydeligt at se, at mændene 
nu har lært at tage hensyn 
til pigerne, således at alle 
får et sportsligt udbytte. 
Desuden var vi heldigvis 
forskånet for alvorlige

Vinderne af sommerlandsstævnet i fodbold.
5-mix-hold: Holbæk Fritidscenter.
5-damer: Roskilde Amtssygehus.
5-mands: Samson Transport, Bov.
7-damer: Sønder gå gade, Nakskov.
7-mands: Vesta Wind, Ringkøbing.
7-mands Oldboys: Klub Team, Ålborg.
5-mands Oldboys: Holbæk Amts Venstreblad.
11-mands: Neoplex, Nyborg.
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dbold & fodbold
Vinderne af soininerlandsstævnet i håndbold blev:
Damer: Ringkøbing Landbobank.
Herrer: TIM Maskinfabrik. Ringkøbing.
Oldgirls: Aalborg Kommune.
Oldboys: Nyborg Plast.
Mix-hold: Jysk Telefon, Århus.

Mangel på 
interesse

Allerede lørdag måtte de optimistiske arrangører af 
Idrætsmærket ved landsstævnet se i øjnene, at håndbold- 
og fodboldspillernes interesse kan ligge et meget lille 
sted. Søndag eftermiddag viste de tørre tal, at kun 28 
havde taget Idrætsmærket i løbet af weekenden. Ikke én 
eneste landsstævnedeltager tog mærket, på trods af ihær
dig agitation fra arrangørernes side. DFIF's styrelse viste 
ellers den gode vilje, og gik i spidsen om lørdagen.

- Vi havde på forhånd taget kontakt med de fleste af 
holdlederne, for at de skulle lave lidt P.R. for Idræts- 
mærket overfor spillerne, men vi så ikke meget til de 
godt 1200 håndbold- og fodboldspillere, siger Ivan 
Bjærge fra DFIF’s aktivitetsudvalg, der sammen med 
folk fra Slagelse Firma Sport stod bag arrangementet.

- Men vi fik da fat i en snes lokale folk der var interes
seret i Idrætsmærket, og det var da meget positivt. 
Spørgsmålet er, om folk i det hele taget er interesseret i 
alternative aktiviteter ved landsstævnerne, siger Ivan 
Bjærge, og det må vi i aktivitetsudvalget tage ved lære af.

Folkene bag Idrætsmærket gjorde ellers alt hvad der 
stod i deres magt for at gøre folk interesseret, men sagen 
er, at spillerne ikke kan eller vil overkomme mere, når 
de er til landsstævne. De kommer for at spille og hygge 
sig med holdkammeraterne, og kan ikke bruge 2-3 timer 
på alternative aktiviteter, når de også vil følge med i de 
andre kampe i deres pulje.

-jt

uheld under stævnet, så vi 
har kun grund til at være til
fredse, sagde Poul Erik An
dersen.

Styrkeforskel
For håndboldens ved

kommende var der også til
fredse miner hos sektionsle
der Knud Busch, og hans 
sektionsmedlemmer, Bent 
Bækdal og Bjarne Kvist, 
selvom der var problemer 
med dommerne.

- Det er utilfredsstillende, 
at et sektionsmedlem skal 
trække i dommertrøjen, og 
dømme seks kampe lørdag 
eftermiddag, og at vi skal 
bede en deltager fra Dan- 
foss, om at være dommer, 
blot fordi arrangørerne ikke 
har skaffet dommere nok, 
sagde Knud Busch.

- Det kan vi ikke være til
fredse med, men det er selv
følgelig meget prisværdigt, 
at deltagerne er friske og vil

træde til i en snæver ven
ding.

- Sportsligt er det gået 
godt, men vi må nok konsta
tere, at der er stor styrke
mæssig forskel på nogle 
hold. Det prøver vi at tage 
hensyn til ved programlæg
ningen, som arrangørerne 
står for, men som sektionen 
ser igennem inden program
met sendes ud. Vi kender jo 
holdene fra år til år, og ved 
hvem der er stærke, siger 
Knud Busch.

I håndboldstævnet deltog 
34 hold, heraf 9 mix-hold.

Problem er med 
indkvarteringen

De 1200 deltagerne var i 
det store hele tilfredse med 
forholdene, og roste banean
lægget meget, særlig at alle 
banerne, både håndbold og 
fodbold, lå sammen. Eneste 
skår i glæden var en del pro
blemer omkring indkvarte ringen på Antvorskovsko- 

len.
Firmaidræt talte med spil

lere blandt andet fra Esbjerg 
og Horsens, og herfra var 
man ikke tilfredse med ind
kvarteringen.

- Vi synes det er for 
dårligt, at vi ikke endnu ved 
hvor vi skal indkvarteres, 
sagde Berith Ellegaard fra

Begge dage skinnede solen fra 
en stort set skyfri himmel, og 
der var god tid til at hygge sig 
og hvile ud mellem kampene. 
Foto. Niels Nyholm.

Esbjerg Kommune sent lør
dag eftermiddag.

- Da vi ankom vidste man 
knap nok ude på skolen at vi 
kom, og det varede længe 
før vi fik tildelt et rum. Da 
der endelig blev lukket op, 
var der mindst 100 luftma
drasser og soveposer i forve
jen, så os var der bestemt 
ikke plads til. Det var bare 
at smide taskerne, og så af
sted for at spille den første 
kamp, sagde Berith Ellega
ard, der også efterlyste 
bedre skiltning og informa
tion på stævneområdet.

John Thrane.
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Dcmmark-Stafet i Esbjerg

*WEfw;

91 tilmeldte hold betød ny del
tagerrekord i Esbjerg<, da 
Esbjerg Firmaidræt sammen 
med Esbjerg Motion arrange
rede den sjette udgave a f Dan- 
mark-Stafetten. Foto. -jt.

Det var sjette gang, at 
Esbjerg Firmaidræt var med 
i Danmark-Stafetten, og 
motionsløbet blev som de 
andre år arrangeret i samar
bejde med Esbjerg Motion.

I Esbjerg kunne man no
tere sig en lille fremgang i 
forhold til sidste år, med 91 
hold i år mod sidste års 89 
hold.

Løbet blev afviklet i det 
naturskønne område ved 
Vognsbølparken, der også 
danner rammen om Vest
kystløbet, det fjerdestørste 
motionsløb i Danmark, og 
som hver år samler 7000 
rnotionsløbere. Også her 
står Esbjerg Firmaidræt og 
Esbjerg Motion i fællesskab 
som arrangører.

Mange motionsløb
Det kan måske undre, at 

man netop i Esbjerg, hvor 
det er en god tradition for 
motionsløb, ikke kan samle 
mange flere end de godt 90 
hold.

- Det er der en helt na
turlig forklaring på, siger

Tom Jeppesen fra Esbjerg 
Firmaidræt. Der er ganske 
enkelt så mange motionsløb 
i Esbjerg og omegn hele 
sommeren, at folk ikke kan 
overkomme mere. Alene til 
Danmark-Stafetten idag, er 
vi i konkurrence med to-tre 
andre motionsløb, siger Tom 
Jeppesen, der på den bag
grund var meget tilfreds 
med et samlet deltagerantal 
på ca. 375 løbere.

Pokal til skolehold
I Esbjerg forsøger man at 

få så mange skolehold med 
som muligt, og som ventet 
blev det Esbjerg Realskole, 
der stillede med flest hold. 
Realskolen stillede med 
ikke færre end 9 hold plus et 
mix-hold i voksen-rækken.

Der deltog ialt 11 skolehold, 
så der var ingen tvivl om 
hvem pokalen for flest sko
lehold gik til.

Familieudflugt
Selvom de fleste delta

gere kommer fra Esbjerg, er 
de også løbere med langvejs 
fra. Fra firmaet Hansborg i 
Haderslev kommer fire 
løbere, der har deltaget i 
alle seks år, og det med 
næsten den samme besæt
ning hvert år.

Alice Due løb på et mix-hold i 
den åbne række, og hun efter
lyser også flere stafet-motions

løb i Danmark. Foto. -jt.

- Vi laver en lille firmaud
flugt ud af det, beretter Keld 
Pedersen fra Haderslev-hol- 
det, der løb de fire gange 5,9 
km i den absolut smukke tid 
på 1.49.54 timer. Gutterne 
fra firmaet Hansborg ved 
Haderslev løber sammen 2-3 
gange om ugen, men delta
ger ellers ikke i firmaidræt.

- Vi har familien med, og 
efter løbet kører vi en tur vi
dere ud til havet, hvor vi 
spiser vores medbragte mad. 
Det er en tur vi glæder os til 
hvert år, og vi har da plan-
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lagt at fejre 10-års jubilæum, 
når Keld Pedersen lige at 
sige, inden han må i gang 
med at varme op. Han skal 
løbe tredie tur, og hans 
holdkammerat kan komme 
ind med stafetten hver øje
blik det skal være.

Flere stafetløb
Mange af deltagerne ef

terlyste flere stafetløb i 
Danmark. Et stafetløb er 
noget helt specielt i forhold 
til de flere tusinde andre 
motionsløb landet over. Alle 
kan deltage, og følelsen af 
samvær bliver forstærket af, 
at man deltager på et hold. 
Samtidig tager hele løbet 
omkring to timer, og det

Louise Schrøder, 
Christina Stenderup og Mette 
Holm sammen med nogle a f 

skolekammeraterne fra Esbjerg 
Realskole, der stillede med flest 

skolehold. Foto. -/>.

gør, at der bliver masser af 
tid til samvær og hygge. Man 
går rundt og deltager i livet 
på pladsen, snakker med 
hinanden, hepper på hold
kammeraterne, holder øje 
med konkurrenternes tider, 
og er parate til at overtage 
stafetten, når det bliver ens 
tur.

-jt•

Vabler, vådt tøj eg væskemangel

Lokket af veltalende kol
leger og forsvarligt udstyret 
med pulstæller og et pas
sende lag varmesalve gjorde 
Alice Rasmussen sin entre 
på scenen som motionsløber 
ved Danmark-Stafetten i 
Slagelse.

- Jeg skal løbe som num
mer to. Allerede da etteren 
er ude af syne går jeg igang 
med opvarmningen. Stræk, 
stræk - vride, vride. Frem 
med krukken med det lyse
røde ildelugtende stads. Op 
med trøjen, på med pulstæl
leren. Jeg kan ligefrem 
mærke de skjulte, men an- 
nerkendende blikke. Her 
har vi en af de skrappe, mon 
rekorden er i fare?

Jeg griber overlegent ro
ligt ud efter stafetten, og får 
en flyvende start. Etteren 
havde lige nået at hviske 
mig i øret: “Pas på, efter 2

km. kommer der en lang og 
sej stigning.” En advarsel, 
som ikke lyder særlig fare
truende, men når man ved 
den bliver sagt af en erfaren 
marathonløber, skal den jo 
nok tages alvorligt.

Nærkontakt
Det er dejligt at komme 

afsted, og når jeg kunne 
klare 5 km. for et par dage 
siden, kan jeg vel også klare 
5,9 idag. Min blipper fortæl
ler mig at jeg ligger et godt 
stykke under min nedre 
grænse, så den får lige en 
tand til. Det går bare der
udaf. Efter ca. 100 meter be
gynder der imidlertid at ske 
noget. Den ene efter den an
den begynder at overhale. 
Som et vindpust bagfra stry
ger de tæt forbi. Ikke noget 
med at løbe i en bue 
udenom, der er nærkontakt, 
ihvertfald duftmæssigt, og

jeg undrer mig lidt over, at 
ikke engang min egen kam
ferstank kan få dem til at 
vige bare en lille smule.

Syre i benene
Det er helt OK at blive 

overhalet af alle de langbe
nede, slanke og atletiske. 
Men da børn, og både barm, 
bug- og bagsvære m/k’er i 
alle aldre letbenede lusker 
forbi mig, synes jeg lige 
pludselig ikke det er så sjovt 
mere. Jeg kan mærke syren i 
benene og har svært ved at 
få vejret. I min iver for ikke 
at blive overhalet af samt
lige deltagere, har jeg pres
set pulsen op over min egen 
private grænse.

Jeg sætter tempoet ned, 
og løfter blikket, som indtil 
nu har været fikseret på den 
grå asfalt og mine nye lilla 
løbesko.

I sneglefart er der tid til 
at se på naturen, og jeg be
gynder til min store overra
skelse at nyde det. Benene 
triller afsted, uden at jeg be
høver at ofre dem overdre
ven opmærksomhed.

Et stykke fremme kan jeg 
se et menneske, der til en af
veksling bliver større og

større. Han løber den for
kerte vej, tænker jeg - eller 
er det dig selv der er på gale 
veje? Nej, det er mig der 
indhenter ham. Han bukker 
sig, hiver efter vejret og hol
der sig i siden. Det er ren 
fryd at trille uden om.

Et par minutter efter 
overhaler han igen med god 
fart, kun for at hele seancen 
kan gentage sig et øjeblik 
efter. Anden gang jeg over
haler hilser jeg pænt og si
ger: “Det er dejligt at have 
nogen at følges med”. Jeg 
får ingen svar, og ser ham 
da heller ikke siden.

Stigningen som jeg var 
blevet advaret imod, kom
mer ikke, selv om jeg for 
længst må have passeret de
4 km. Jeg er lidt irriteret 
over at km. ikke fremgår af 
ruten, men tænker at det 
måske er et eller andet psy
kologisk trick. Ved næste af
mærkning ser jeg grundigt 
efter, om der dog ikke 
skulle være et praj om hvor 
langt jeg er kommet. Gan
ske rigtigt, men i stedet for
5 km., som jeg havde ventet 
står der 3 km. Det er bare 
for meget! Smerterne i be
nene vender tilbage, side-

7
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stinget gnaver og tørsten 
tærer. Jeg har ondt i hove
det. Er ikke vant til at løbe 
på asfalt, og føler lige nu 
hvert eneste trin som et pi
skesmæld i hjernen. Jeg ta
ger et halvt gå-trin, men om
bestemmer mig, før det 
bliver helt. Sætter tempoet - 
om muligt - endnu længere 
ned, og løber videre.

Lidt fremme står en mand 
og vifter mig ind i skoven 
med et rødt flag. Vi veksler 
en ligegyldig bemærkning 
om, at det nu ville have 
været rart med noget at 
drikke her halvvejs, men det 
er vist ikke sædvane lige
frem at holde pauser på 
denne distance. Det kunne 
ellers have været hyggeligt 
at sidde og sludre med de 
andre løbere om deres ople
velser på turen. Men det må 
jeg have til gode. De sidste 
tre kilometer venter.

Solens gule unger
Jeg løber et stykke tid på 

renommeet, og har egentlig 
opgivet at nå næste kilome
tersten, og måske derfor, er 
den der inden jeg får set mig 
om. Fire til fem går rundt 
om en skovsø med samme

Foto. Jørgen Pedersen.

start- og slutpunkt. Kontrol
lanterne er ikke modtagelige 
for bestikkelse, så for et 
syns skyld labber jeg ned på 
skovsø-stien. Turen rundt er 
utrolig smuk, og igen glem
mer jeg alt om ømme fødder 
og løber i krabbeløb for at 
få det hele med: Søen, sva
nerne og solens gule unger 
spredt imellem de små 
krabbe bølger. Der blæser 
en frisk vind, som viser sin 
fulde styrke som strid mod

vind det sidste stykke på 
landevejen.

Et par hundrede meter 
før stadion og stafetskifte, 
begynder jeg at overveje 
hvornår min spurt skal sæt
tes ind. Selv om jeg lige nu 
føler at jeg kunne fortsætte 
endnu et par kilometer, ved 
jeg inderst inde, at det er 
ren selvbedrag. Jeg bliver 
enig med mig selv om, at det 
nok er klogest at vente til, 
jeg er inden for synsvidde.

Som da jeg startede føles 
det, som om jeg formelig 
flyver ind og let og elegant 
leverer stafetavisen videre. 
Jeg kaster mig ikke om
gående ned, løber nærmest 
rundt i området uden at 
kunne få de pokkers ben til 
at holde op med at skifte 
plads hele tiden. Jeg må 
nærmest tvinge dem til at 
holde op.

Jeg gjorde det sgu!
Det går langsomt op for 

mig, at jeg klarede det. Jeg 
gjorde det sgu! Jeg ligger i 
græsset og venter på, at nær
mest alle mennesker på sta
dion skal vælte sig over mig, 
bære mig i guldstol og råbe 
fra højtaleren: Hun gjorde 
det. Men der er faktisk ikke 
rigtig nogen der har lagt 
mærke til det. De andre har 
jo også gjort det. Det er 
faktisk ikke noget særligt, 
bare et lille søndagsjog.

Ved 3 kilometer beslut
tede jeg. Aldrig mere!

Nu tænker jeg. Når du 
kan løbe 6 km, kan du vel 
også løbe 10!

Hvornår var det nu, der 
var Danmarksstafet i 1992?

Alice Rasmussen.

4 0 6  hold i Næstved
Med to nye løbsbyer i fel

tet er Danmark-Stafetten nu 
oppe på 8 byer. De to sidste 
tilkomne er Slagelse og Mid
delfart, der begge kom godt 
fra start med henholdsvis 20 
og 36 deltagende hold. Hos 
begge de nye klappede ar
rangementerne helt perfekt, 
og det giver forhåbentlig bo
nus i form af endnu flere 
deltagere næste år.

Årets topscorer blev 
Næstved, der kunne notere 
en helt forrygende fremgang 
fra 321 hold i 1990 til 406 
hold i år.

Hillerød kom ind på an
denpladsen med 163 hold, 
skarpt forfulgt på tredie- 
pladsen af Viborg med 160 
hold. Svendborg blev num
mer fire med 97 hold, efter
fulgt af Esbjerg med 91

hold. Frederikshavn er også 
på vej frem, fra 47 hold i 
1990 til 56 hold i 1991.

Sam arbejdspartnere
De fleste af sammenslut

ningerne har fundet en god 
samarbejdspartner i den lo
kale motions- og atletikklub. 
I Næstved er det HG Atletik 
og Motion, i Viborg hedder 
medarrangøren Viborg Atle
tik- og Motionsforening, i 
Esbjerg er det Esbjerg Mo
tion. I Hillerød er man gået 
sammen med motionsløbe
klubben med det sigende 
navn. Langgarverne. I Fre
derikshavn er man gået sam
men med Frederikshavn At
letikklub og i Svendborg 
hedder samarbejdspartneren 
Svendborg Gymnastikafde
lings atletikafdeling.
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A f John Thrane
Redaktør
Foto: Ove Hansen Pletskud i Vejens

Landsstævnet i 50 in. rif
felskydning i Vojens blev et 
rigtigt pletskud. På trods af 
at Sønderborg Firma Sport 
først kom ind i billedet i 
elvte time, forløb landsstæv
net på bedste måde.

Alle skydetider blev over
holdt, og de eneste klager 
der indløb, var over et par 
højrøstede banekomman
dører.

Traditionen tro marke
rede landsstævnet i 50 meter 
riffelskydning afslutningen 
på landsstævnerne i Dansk 
Firmaidrætsforbund.

Landsstævnet blev afvik
let på Vojens Skyttecenter, 
og Sønderborg Firma Sports 
skydeudvalg stod som arran
gør-

Oprindelig skulle Hader
slev Firmasport have stået 
for arrangementet, men de 
måtte sige fra i marts 
måned, og så blev det Søn
derborg der måtte tage over. 
I Sønderborg F.S. er der ca. 
80 skytter, så der var heldig
vis nok af villige hjælpere.

Kort tidsfrist
Det var højt solskin i det 

sønderjyske, så ind imellem 
skydningen var der rig lejlig
hed til at hygge sig udenfor i 
det grønne område.

Knap 400 skytter fylder

godt op, og på grund af 
pladsproblemer måtte Søn
derborg F.S. henlægge stæv
net til Vojens Skyttecenter.

På trods af den korte tids
frist, blev det et yderst vel
lykket arrangement, der 
gjorde Sønderborg F.S. sky- 
deafdeling, med formand 
Ove Hansen i spidsen, stor 
ære. Der deltog over 170 i 
aftenfesten om lørdagen, og 
også her forløb alt tilfreds
stillende.

Eget EDB-system
Ove Hansen havde ca. 20 

hjælpere igang i løbet af 
weekenden, alle medlemmer 
fra Sønderborg Firma Sports 
skydeafdeling, og fra alle si
der var der roser til aran- 
gørerne.

Uffe Thomsen ved 
EDB-anlægget, hvor alle 

skyderesultater blev registreret.

De godt 400  skytter fyldte godt 
i centret; så der var trængsel 
ved klargøringen a f riflerne.

Den hurtige resultatfor
midling fik mange lovord 
med på vejen. Den blev mu
liggjort ved en effektiv 
EDB-registrering af skyde- 
resultaterne, udført af Uffe 
Thomsen fra virksomheden 
Danfoss. Uffe Thomsen 
havde beredvilligt sat week
enden af til dét arbejde. Han 
arbejder til daglig med EDB 
på den store virksomhed, og 
har udviklet sit helt eget sy
stem til registrering af sky
deresultater, et system som 
skytterne i Sønderborg F.S. 
har stor glæde af.

Løbende skydetider
Helt præcis deltog der 391 

skytter i landsstævnet, og de 
afgav over 8000 skud i løbet 
af weekenden. Ove Hansen 
kunne om søndagen melde, 
at alle skydetider var blevet 
overholdt, og at man endog 
var foran, fordi man havde

kørt med løbende udskift
ning af skytterne. Det kunne 
lade sig gøre, fordi der var 
god plads bag banerne.

Skrappe piger
Damerne er på vej frem 

overalt indenfor firmaidræt
ten, og meget betegnende 
kom nogle af de mest be
mærkelsesværdige resultater 
også her. I Dameklasse A og 
B, var der ialt 6 piger, der 
skød maksimum 150 point. 
Og ikke nok med det.

De tre første pladser i 
Dameklasse A blev afgjort 
med mindst mulig margin, 
henholdsvis 150,15 point til 
Bente Petersen, Damixa 
Odense, 150,13 point til Ka
rin Andersen, Thor Randers 
og 150,12 point til Jette J. 
Andersen, Aktivbanken 
Vejle.

For os udenforstående 
kræver det den forklaring, at 
de 150 point selvfølgelig er 
15 gange 10'ere, og de 15 
hos Bente Petersen alle var 
krydsti’ere, d.v.s. alle 15 
skud rent indenfor cirklen. 
Bedre kan det ikke gøres!

-jt.

9



J -
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Ved køb af et af vore 
produkter (mindste 
kvantum angivet i vor 
brochure) tilsendes sam
men mea ordren en me- 
qet fin lommekniv udført 
i moderne design i ægte 
svensk kvalitetsstål. 
Kniven er forsynet med 
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A f Jane Have Andersen 
Uddannelseskonsulent Målet er nået

DFIF har nu egne for
bundsinstruktører, der ken
der forbundet fra top til 
bund, og dermed er et gam
melt ønske gået i opfyldelse, 
ét år tidligere end beregnet. 
Selvom forbundsinstruk
tørerne nu begiver sig ud på 
det dybe vand, er det ingen 
fare. En grundig og alsidig 
uddannelse gør, at de nok 
skal kunne bunde.

1 juni 1987 lagde kursus
udvalget en plan. DFIF’s in
struktøruddannelse skulle 
moderniseres, og der skulle 
indføres moderne undervis
ningsmetoder, hvor kursi
stens aktivitet blev sat i cen
trum.

Tidligere har mange af 
forbundsinstruktørerne 
været personer med en bag
grund i andre organisatio
ner, udmærket i øjeblikket, 
men uholdbart på lang sigt.

Kursusudvalget satte sig i 
1987 det mål, at DFIF in
denfor en femårig periode, 
skulle have egne veluddan
nede og alsidige forbundsin

struktører, der dels var 
kendt med alle sider af 
idræts- og foreningsarbejdet, 
og dels havde samme hold
ninger til idræt, som DFIF 
står for.

Radikal ændring
Instuktørkurserne I, II og 

III blev ændret, så der foru
den den teoretiske og prak
tiske viden om den enkelte 
idrætsgren, også blev arbej
det med undervisningsmeto
der, fejl- og rettemetodik og 
lektionsplanlægning m.v. 
Meningen var, at kursisten 
skulle have bedre redskaber 
til selv at igangsætte og af
vikle lokale færdighedskur
ser i sin klub og sammen
slutning.

Prikken over i’et blev, at 
der også blev udviklet et 
kursus IV og V for de perso
ner, der skal være forbunds
instruktører, og på disse 
kurser er emnerne bl.a.:

- Undervisnings- og in
struktionsteknik.

- Anatomi.
- Afspænding/

opvarmning.
- DFIF-holdninger.
- Sprog/kropssprog.
-Adfærd, roller, feed
back, kritik.

Dette nye uddannelses
forløb blev lagt tilrette som 
en femårsplan, og allerede 
nu fire år senere, er den ført 
ud i livet.

D FIF s ny ud klækkede for
bundsinstruktører behøver ikke 
være bange for at vove sig ud 
på det dybe vand, selvom 
skydeinstruktør Kjeld Thomsen 
naturligt nok ikke er meget for 
det. Det røde indtruktørmærke 
garanterer, at man har 
gennemgået en grundig og 
alsidig uddannelse.
Foto. Jane hl. Andersen.

De første 12 forbundsin
struktører fra DFIF’s egne 
rækker sprang ud den 23. - 
25. august 1991, hvor det 
femte og sidste kursus blev 
afviklet. DFIF har nu deres 
egne instruktører med rødt 
intruktørmærke, der er det 
synlige bevis for, at de har 
gennemgået en uddannelse 
på over 160 timer.

De nye forbundsinstruktører er:

Carsten Jensby, dart.
Bent Andersen, billard.

Benr Jensen, billard.
Poul Brockhoff badminton. 

Karl Vollsen, kegler.
Niels Ole Johansen, bordtennis. 

Mogens Hansen, bordtennis. 
Pia Krintel, svømning.

Erik Pedersen, svømning. 
Vibeke Sørensen, skydning. 

Leif Sørensen, skydning.
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Kort & godt

Første tir mastsevne 
i Maribo

På initiativ af Bjarne An
dersen og Tommy Nielsen 
fra firmaet K. Balling-Engel- 
sen A/S, blev der den 15. 
september afviklet et firma
stævne i 7 mands/damefod- 
bold i Maribo.

Det var det første firma
stævne i Maribo, og delta
gerantallet styrkede os i| 
troen på, at der er et behov 
for en firma-idrætsforening 
her i Maribo, understreger 
de to initiativtagere.

Stævnet blev afviklet i 
samarbejde med Dansk 
Firmaidrætsforbund, og de 
to arrangører har været me

get tilfredse med den hjælp 
ved tilrettelæggelsen af stæv
net, de har fået fra DFIF’s 
konsulent på Sjælland, Jør
gen Rasmussen.

Samme Jørgen Rasmus
sen kan iøvrigt melde om en 
helt overvældende positiv 
opbakning fra Maribo Kom
mune, der beredvilligt er 
gået ind og hjulpet med at 
skaffet baner og faciliteter, 
ikke kun til dette første fir
mastævne, men også til en 
mere blivende firmaturne
ring, der vil danne funda
mentet for en ny sammen
slutning.

Texaco's
Uddannelseslegat 1991
Texaco’s Uddannelseslegat, som blev indstiftet i 1976, 
har i år en beløbsramme på 120.000 kroner.

Legatkomiteen indkalder herved begrundede ansøg
ninger til legatet.

Ansøgningernes bedes indsendt til:
Legatkomiteen for 
Texaco’s A/S’ s Uddannelseslegat 
Borgergade 13 
1300 København K

Ansøgningsfrist: Den 5. oktober 1991.

Legatet kan erhverves af én eller flere personer i dansk 
idræt til videreuddannelse inden for det specielle om
råde, han eller hun virker med inden for idrætten. 
Legatet er personligt, og kan kun benyttes til det i hen
hold til ansøgningen anførte formål.

Legatportionerne vil blive på henholdsvis kr. 15.000, 
kr. 1 Q.000 og 5.000 kroner.

Skuffede fynboer
I forbindelse med deltagelse i Landsstævnet i Slagelse 

den 7.-8. september er vi 7 håndboldpiger fra Odense Sy
gehus, der på denne måde ønsker at udtrykke vores skuf
felse og utilfredshed med de ydre rammer for deltagerne.

Dels er vi skuffede over indkvarteringen på Antvors- 
skovskolen, hvor alt var kaos - alt for mange personer 
var proppet ind i de enkelte rum, der var ingen sepera- 
tion mellem manderum og kvinderum, ingen information 
om bade- og omklædningsfaciliteter, vi måtte alle, hver 
især, spørge os frem.

Ligeledes er vi utilfredse med aftenfesten, hvor vi ikke 
mener der var overensstemmelse mellem pris og kvalitet. 
For 155 kroner forventer vi en i det mindste frisk og vels
magende middag, hvilket vi langt fra mener den var. Mu
sikken holdt iøvrigt nogle vældig lange og uheldig valgte 
pauser, især i betragtning af, at festen sluttede kl. 0.30.

Specielt for os offentligt ansatte, der selv må betale 
“gildet”, virker der ekstra skuffende.

Vi håber, disse bemærkninger vil blive brugt positivt, 
så vi forhåbentlig en anden gang kan glæde os til at 
komme til Slagelse.

Kirsten Olesen. O.S.I.

DDGU-fremgang
DDGU har forud for de

res årsmøde offentliggjort 
årbogen 1991, og det er in
teressant læsning, især hvad 
angår medlemsstatistikken 
for 1990.

Organisationen opgør det 
samlede medlemstal til 
928.809, men så er alt også 
talt med, dvs. incl. 44.937 in
struktører og 6.482 bestyrel
sesmedlemmer.

DDGU har haft en lille 
medlemsfremgang på 0,7%, 
hvor den største procentvise 
fremgang er at finde i besty

relsesmedlemmernes ræk
ker, der kan fremvise en 
stigning på 23,6 %. Tennis 
er på andenpladsen med 
14,5 %, eller lige over 5000 
medlemmer.

Topscorer er som altid 
gymnastikken, med 198.647 
aktivitetsmedlemmer, hvil
ket er en fremgang på 1.8 % 
i forhold til 1989. Største til
bagegang må DDGU notere 
sig hos bordtennisfolket og 
hos indefodbold på hen
holdsvis 12,3 % og 11,2 %.

Kursus i gymnastik, 
motion og aerobic

Alle deltagere på DFIF’s 
Keep-Fit kurser inviteres 
hermed til opfølgningskur
sus fredag og lørdag den 
25. - 26. oktober i Nyborg.

Kom og få ekstra inspi
ration til efterårssæsonen, 
og emnerne vil bl.a. være: 
Aerobic og Keep-Fit øvel
ser, gynmastik-øvelser, 
teori om muskler og

afspænding.
Tilmelding skal ske på 

tilmeldingskort, der skal 
underskrives af sammen- 
slutning/kreds, og sendes til 
forbundskontoret senest 
den 1. oktober 1991. Yder
ligere oplysninger hos Jane 
Have Andersen på tlf. 65 
31 65 60. Kursuspris 400 
kroner.
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Instruktør- og lederkurser efterår 1991
KREATIVITET
Kurset for personer, der kræver udfordringer og tør sprænge 
grænserne. Kurset henvender sig til personer, der har lyst til ny
tænkning.
Formål: at bryde grænser, så der opstår en utraditionel tanke
gang og utraditionelle løsninger, som resulterer i nye ideer til 
glæde for kursisten og DFIF.
Via forskellige opgaver og øvelser arbejdes der med:

- Opdagelsen af uudnyttede ressourcer.
- Mod til at bryde traditionelle mønstre.
- Kreativitet. Hvad er det?

Vi opfordrer til, at man tilmelder mindst to personer pr. sammen
slutning.
Tid og sted: den 25. - 27. oktober i Middelfart.
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

TALERTEKNIK
Kurset henvender sig til såvel nye som rutinerede ledere. Kur
sets formål er, at gøre deltagerne mere bevidste om deres 
måde at kommunikere på, og give dem redskaber til, hvordan 
en tale fremlægges levende, klart og engageret.
På kurset anvendes der video, talerstol og mikrofon, og via rol
lespil arbejdes der med følgende emner:

- Talens opbygning og virkemidler.
- Manuskript.
- Talertekniske regler.
- Kropssprog.
- Hjælpemidler.

Tid og sted: 1.-3. november i Nyborg.
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

BOWLING II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der arbejdes teo
retisk og praktisk såvel individuelt som i grupper med følgende 
emner.

- Repetition af kursus I.
- Korrektion af afvigelser.
- Flytte- og kompenseringssystemer.
- Instruktionsmetodik og øvelser.
- Fejl- og retteteknik.
- Forskellige spil og systemer.

Tid og sted: den 22. - 24. november 1991 i Odense. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 8. oktober 1991.

TEAM TRAINING
Kurset er et samarbejdskursus, hvor deltagerne trænes i at 
træffe beslutninger og løse opgaver på en anderledes måde, 
ved hjælp af opgaveløsning og gennemgang af forskellige ori
enteringsruter.
På kurset arbejdes der med lederpleje, samvær, sammenhold 
og samarbejde, og der arbejdes med:

- at skabe dynamik og engagement i sammenslutningen.
- at skabe enighed ved beslutninger.
- at skabe fleksibilitet i opfattelsen af grupper.
- at finde kernen i problemstillinger.

Tid og sted: 8.- 10. november i Viborg.
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 24. september 1991.

HUSK HUSK HUSK!!
Inspirationskursus i Motionsbolden den 5. oktober 
kl. 12-16 i Fredericia. Yderligere information hos 
Jane Have Andersen på forbundskontoret.

DART III
Kurset er sidste del på instruktøuddannelsen, og der arbejdes 
teoretisk og praktisk med:

- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Fejl- og rettemetodik.
- Udarbejdelse af lektionsplan.

Tid og sted: den 22. - 24. november 1991 i Middelfart. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 8. november 1991 I Middelfart. 

KEGLER II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der arbejdes teo
retisk og praktisk med:

- Figurspil.
- Kugle- og stilbedømmelse.
- Stævne- og turneringstilrettelæggelse efter 

DFIF’s regler.
Tid og sted: 8.-10. november 1991.
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 24. september 1991.

BADMINTON II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, og der arbejdes 
teoretisk og praktisk med: Spilleregler, repetition af grundslag, 
instruktionsøvelser og metodik til singleserv, clear, drop, smash, 
underhåndsbaghånd og overhåndsbaghånd.
Taktik i single og mix-double samt iagttagelsesteknik.
Tid og sted: den 22.- 24. november 1991 i Fredericia. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 8. oktober 1991.

BILLARD III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen. Der arbejdes teo
retisk og praktisk med stødteknik og billardsystemer samt 
stævne- og turneringstilrettelæggelse, undervisningsmetodik, 
instruktionsøvelser samt lektionsplanlægning og afvikling af lo
kalkursus.
Tid og sted: 30. nov. - 1. dec. 1991 i Middelfart.
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: senest den 16. oktober 1991.

FODBOLDDOMMER
Kurset strækker sig over to weekends og henvender sig til DFIF- 
personer, der kunne tænke sig at blive fodbolddommere.
Kurset har samme indhold og eksamen som de traditionelle 
dommerkurser, der normalt afvikles over 10 hverdage. 
Instruktørerne er erfarne DFU-undervisere. Og der udstedes ef
ter endt eksamen dommerkort. Via teori og praktik samt gruppe
opgaver undervises der i:

- Off-side.
- Skub, obstruktion, frispark.
- Målmandens funktion.
- Kampens ydre faktorer.
- Retningslinier.

Der holdes eksamen den sidste weekend.
Tid og sted: 8.-10. november samt den 22.-24. november i 
Holbæk.
Kursuspris: 1000 kroner.
Tilmelding: senest den 24. september 1991.

Kursusprisen omfatter undervisning, materialer, ophold og forp
lejning, dog ikke drikkevarer.
Tilmelding skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af 
kreds/sammenslutning, og som tilsendes forbundskontoret. 
Yderligere oplysninger fås ved henvendelse til uddannelses
konsulent Jane Have Andersen på tlf. 65 31 65 60.
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Firmaidræt

Hæderstegn til 
Svend Christensen

Svend Christensen, Morsø 
Firmasport, modtog den 5. 
september 1991 Dansk 
Firmaidrætsforbunds hæ
derstegn.

Svend Christensen har 
været med i firmaidrætten 
på Mors siden 1976, hvor 
Morsø Firmasport blev stif
tet, og allerede i 1977 blev 
han valgt til formandspo
sten, en post han har be
klædt indtil dato.

På det første bestyrelses
møde ined den helt nye be
styrelse i FMI, Forening til 
fremme af Motion og Idræt, 
blev det besluttet, at Ældre
idrætten ikke længere skal 
være en del af FMI.

Bestyrelsen besluttede 
desuden, at de store tunge 
projekter, Varpnagård, Net
værksidræt og Idræt for 
flygtninge, ikke længere skal 
støttes af FMI-kroner.

Beslutningerne er et re
sultat af en opfordring fra 
Kulturministeriet, der me
ner, at Ældreidrætten lægger 
beslag på ressourcerne fra 
de andre Idræt om Dagen 
projekter, der i højere grad 
er rettet imod arbejdsløse og 
efterlønsmodtagere. Kultur
ministeriets holdning er, at 
Ældreidræt ikke er en mar
ginalgruppe, og derfor ikke 
hører med ind under FMI. 
Dansk Firmaidrætsforbund 
vil dog stadig gå ind og 
støtte ældreidrætten i de 
sammenslutninger der har

Svend Christensen har 
udmærket sig på lederplan 
på alle niveauer, også på 
kredsplan i Viborg Amts
kreds, ligesom han er indfor
skrevet til tillidsposter på 
forbundsplan.

Med sin rolige fremtoning 
har han skabt stor respekt 
om firmaidrættens arbejde 
på Mors, hvilket også valget 
til formandsposten for folke
oplysningsudvalget i Morsø

denne aktivitet på program
met.

100.000 kr. mindre
Kulturministeriet har be

vilget 100.000 kroner mindre 
i støtte til FMI. Bevillingen 
er sat ned fra 800.000 kroner 
til 700.000 kroner.

- Det synes vi er forkert, 
siger den nye formand for 
FMI, Tage Carlsen. Vi er i 
en situation, hvor der ikke 
er mulighed for at skære på 
administrationen, derfor bli
ver der mindre til de 80-90 
projekter, vi skal holde i 
gang.

- Det vil betyde, at vi må 
bruge ressourcerne på de 
mindre projekter, der ikke 
er så socialt prægede, som 
de store projekter som 
Varpnagård, Netværksidræt 
og Idræt for flytninge, siger 
Tage Carlsen.

Den nye FMI-bestyrelse 
består af Tage Carlsen, 
DFIF, Flemming Mortensen, 
DAI, Erik Balle, L.O. og 
Gert Nielsen, DIF. Sekretær

Kommune understreger.
Svend Christensen mod

tog hæderstegnet i forbin
delse med et møde i Morsø 
Ungdomsgård, og hæders
tegnet blev overrakt af sty
relsesmedlem i DFIF, Ver
ner Sørensen.

for bestyrelsen er Jørn Møl
ler, FMI.

Idræt om Dagen i 
morgen

I anledning af at det er 10 
år siden, at Idræt om dagen 
så dagens lys, arrangerer 
FMI en Jubi-konference på 
den Jyske Idrætshøjskole i 
dagene den 25. - 27. septem
ber. Idræt om dagen var for 
10 år siden ment som et bil
ligt og alternativt idrætstil
bud til arbejdsløse i dagti
merne, sådan lød det 
dengang. I dag spænder pro
jekterne over endnu flere 
samfundsgrupper, og når ud 
til mange, der aldrig før har 
dyrket idræt.

Forankringsmodeller
Konferencen bliver en 

blanding af ord og handling, 
udstilling og work-shops, pa
neldebatter og fysisk aktivi
tet, og skal samle op og eva
luere de 10 års arbejde, samt 
finde forankringsmodeller og 
inspirere til nye projekter.

E
CD-CF-D-CP

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jøm Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Verner Sørensen 
Kløvervej 32 
9400 Nørresundby 
Tlf. 98 17 17 63

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen 
Tronneallé 312 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 30 15 05

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 11 99

Æ ldreidræ t ud af FMI
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Har du også et kursusbehov
så  kontakt kursuskonsulenten på lokal 23.
Vi sam ler trådene og arrangerer 
kurser efter behov.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæ ltsvej 11,5800 Nyborg. Tlf. 65 31 65 60


